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Магистерская диссертация: 64 с., 13 рис., 6 табл., 62 источника  

 

ПОДОХОДНЫЙ НАЛОГ, ПОДОХОДНОЕ НАЛОГОБЛОЖЕНИЕ, 

ФИЗИЧЕСКОЕ ЛИЦО, ГРАЖДАНЕ, СИСТЕМА НАЛОГОБЛОЖЕНИЯ.  

 

Целью магистерской диссертации является – определение   

особенностей взимания  подоходного налога с физических лиц, а также 

разработка основных направлений совершенствования системы подоходного 

налогообложения физических лиц в Республике Беларусь.  Актуальность темы 

исследования связана с тем, что налогообложение доходов физических лиц 

обусловливает реализацию важнейших финансовых взаимоотношений 

государства и его населения. 

Объектом данной магистерской диссертации является налогообложение 

доходов физических лиц.  

Предмет работы – особенности действующего механизма подоходного  

налога с физических лиц в Республике Беларусь.  

В работе исследована система подоходного налогообложения в 

Республике Беларусь, проведена сравнительная характеристика систем   

налогообложения Республики Беларусь и Китайской Народной Республики, 

проанализированы проблемы и перспективы развития системы подоходного 

налогообложения в Республике Беларусь, разработаны мероприятия и 

предложения по совершенствованию системы подоходного налогообложения 

в Республике Беларусь. 

Новизна полученных результатов заключается в разработке системы 

мероприятий по системы подоходного налогообложения в Республике 

Беларусь. 

 

  



Master’s dissertation: 64 p., 13 fig., 6 tables, 62 sources 

 

INCOME TAX, INCOME TAXATION, INDIVIDUAL, CITIZENS, 

TAXATION SYSTEM.  

 

The purpose of the master's thesis is to determine the peculiarities of collecting 

income tax from individuals, as well as to develop the main directions for improving 

the system of income taxation of individuals in the Republic of Belarus. The 

relevance of the research topic is due to the fact that the taxation of personal income 

determines the implementation of the most important financial relationships between 

the state and its population.  

The object of this master's thesis is the taxation of income of individuals.  

The subject of the work is the features of the current mechanism of income 

tax from individuals in the Republic of Belarus.  

The paper studies the system of income taxation in the Republic of Belarus, 

carried out a comparative description of the taxation systems of the Republic of 

Belarus and the People's Republic of China, analyzed the problems and prospects 

for the development of the income taxation system in the Republic of Belarus, 

developed measures and proposals to improve the system of income taxation in the 

Republic of Belarus.  

The novelty of the obtained results lies in the development of a system of 

measures for the system of income taxation in the Republic of Belarus. 

 

 


